

## TRUTH TELLERS

The Lost Art of Friendship, Part 4

Ryan Leak

October 21–22, 2023

**We all need a \_\_\_\_\_.**

“Wounds from a friend can be trusted, but an enemy multiplies kisses.”  
Proverbs 27:6 (NIV)

### We Need:

**1. Honest friendships where we can all be \_\_\_\_\_.**

“I hope in the Lord Jesus to send Timothy to you soon, that I also may be cheered when I receive news about you. I have no one else like him, who will show genuine concern for your welfare. For everyone looks out for their own interests, not those of Jesus Christ.”  
Philippians 2:19–21 (NIV)

“Let your conversation be always full of grace, seasoned with salt, so that you may know how to answer everyone.”  
Colossians 4:6 (NIV)

“While David was at Horesh in the Desert of Ziph, he learned that Saul had come out to take his life. And Saul’s son Jonathan went to David at Horesh and helped him find strength in God.”  
1 Samuel 23:15–16 (NIV)

**2. Honest friendships where we can be \_\_\_\_\_.**

“In the spring, at the time when kings go off to war, David sent Joab out with the king’s men and the whole Israelite army. They destroyed the Ammonites and besieged Rabbah. But David remained in Jerusalem. One evening David got up from his bed and walked around on the roof of the palace. From the roof he saw a woman bathing. The woman was very beautiful, and David sent someone to find out about her. The man said, ‘She is Bathsheba, the daughter of Eliam and the wife of Uriah the Hittite.’ Then David sent messengers to get her. She came to him, and he slept with her.”  
2 Samuel 11:1–4a (NIV)

“David burned with anger against the man and said to Nathan, ‘As surely as the Lord lives, the man who did this must die! He must pay for that lamb four times over, because he did such a thing and had no pity.’ Then Nathan said to David, ‘You are the man!’”  
2 Samuel 12:5–7a (NIV)

**3. Honest friendships where we can be \_\_\_\_\_.**

“Then some Jews arrived from Antioch and Iconium and won the crowds to their side. They stoned Paul and dragged him out of town, thinking he was dead. But as the believers gathered around him, he got up and went back into the town.”  
Acts 14:19–20a (NLT)

Take your next step



1. truth teller 2. called on 3. called out 4. called up

## 說真話的人

失落的友誼藝術 (四)

瑞安利克

2023年10月21-22日

我們都需要\_\_\_\_\_的人

「朋友加的傷痕，出於忠誠；仇敵連連親嘴，卻是多餘。」

箴言 27:6 (和合本)

我們需要：

### 1. 真誠的友誼讓我們能被「\_\_\_\_\_」

「我靠著主耶穌，希望不久就會差提摩太到你們那裡去，使我們知道你們的情況，可以得到鼓勵。沒有人與我同心，真正關心你們的事，因為大家只顧自己的事，而不理耶穌基督的事。」

腓立比書 2:19-21 (新譯本)

「你們的言語要常常帶着和氣，好像用鹽調和，就可知道該怎樣回答各人。」

歌羅西書 4:6 (和合本)

「大衛知道掃羅出來尋索他的命。那時他住在西弗曠野的樹林裏。掃羅的兒子約拿單起身，往那樹林裏去見大衛，使他倚靠神得以堅固。」

撒母耳記上 23:15-16 (和合本)

### 2. 真誠的友誼讓我們能被「\_\_\_\_\_」

「過了一年，到列王出戰的時候，大衛又差派約押率領臣僕和以色列眾人出戰。他們就打敗亞捫人，圍攻拉巴。大衛仍住在耶路撒冷。一日，太陽平西，大衛從牀上起來，在王宮的平頂上遊行，看見一個婦人沐浴，容貌甚美。大衛就差人打聽那婦人是誰。有人說：『她是以連的女兒，赫人烏利亞的妻拔示巴。』大衛差人去，將婦人接來。那時她的月經才得潔淨。她來了，大衛與她同房。」

撒母耳記下 11:1-4 上 (和合本)

「大衛就甚惱怒那人，對拿單說：『我指着永生的耶和華起誓，行這事的人該死！他必償還羊羔四倍，因為他行這事，沒有憐恤的心。』拿單對大衛說：『你就是那人！』」

撒母耳記下 12:5-7 上 (和合本)

### 3. 真誠的友誼讓我們能被「\_\_\_\_\_」

「一些猶太人從安提阿和以哥念來到這裏，得到了眾人的支持，他們用石頭打保羅，把他拖到城外，以為他已經死了。但當信徒聚在保羅身邊時，他竟然站了起來，又走回城裏。」

使徒行傳 14:19-20 上 (新普及譯本)

邁出你的下一步



1. 說真話 2. 召喚 3. 喚醒 4. 煥發